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tájékoztató a Képviselő-testület október 4-i
nyilvános üléséről

SZerVeZetek ProGrAMtÁMoGAtÁSÁ-
róL SZóLó tÁJÉkoZtAtóJA
A Képviselő-testület munkatervének meg-
felelően elkészült a Humán és Környezet-
védelmi Bizottság tájékoztatója a szociális 
segélyezésről és juttatásokról, valamint a 
civil szervezetek programtámogatásáról. 
A tájékoztató tartalmazza a 2016. évben 
a kérelmezők számát segélynemenként és 
azok elbírálásának eredményét, valamint a 
civil szervezetek programjainak támogatá-
sára megállapított és kifizetett összegeket. 
A Képviselő-testület a tájékoztatót egy-
hangúlag tudomásul vette.

MÉLtóSÁG MeZeJe PArk ÁtHeLYeZÉSe
Már több bizottsági és képviselő-testületi 
ülésen is felvetődött, hogy a Méltóság Me-
zeje Park a jelenlegi formában nem mél-
tó a nevéhez. Tavasz óta a Herceghalomi 
Mozgáskorlátozottak Egyesülete gondozza 
a területet, de sajnos a virághagymák az 
évek folyamán már teljesen eltűntek, újakat 
kellene ültetni. A Képviselő-testület egy-
hangúlag úgy határozott, hogy a Méltóság 
Mezeje Park új helyszínét az új, Petőfi Sán-
dor utcai parkban jelöli ki. A megvalósításra 
a következő költségvetési évben kerül sor.

ÁLtALÁNoS ISkoLÁbAN kIALAkÍtott ÚJ 
CSoPortSZobÁbA kLÍMA beSZereLÉSe
A Herceghalmi Általános Iskolában a 
2016/2017. tanévben ismét két első osztály 
indult, így szükségessé vált egy új csoport-
szoba kialakítása, mely a tetőtérben kapott 
helyet. Tekintettel arra, hogy a tetőtérben 
levő terem ablaka kisméretű és az áprilistól 
októberig terjedő időszakban a termet nem 
lehet szellőztetéssel lehűteni, szükség van 
egy légkondicionáló berendezés felszere-
lésére. A Képviselő-testület úgy határozott, 
hogy az új csoportszobába történő klíma-
berendezés beszerzését és beszerelését a 
2017-es költségvetési évben kívánja finan-
szírozni.

VÉteLI AJÁNLAt A HerCeGHALoM 71/3 
HeLYrAJZI SZÁMÚ INGAtLANrA
2016. szeptember 11-én egy helyi lakos vé-
teli szándékát jelentette be a Herceghalom 
71/3 helyrajzi számú, természetben a Her-
ceghalom Petőfi Sándor u. 22. szám alatt 
levő ingatlanra. A Képviselő-testület úgy 
határozott, hogy az ingatlan értékesítéséről 
szóló döntést elnapolja.

Dr. Kovács Judit jegyző

FeLSŐoktAtÁSI ÖSZtÖNDÍJ PÁLYÁZAt-
rA beÉrkeZett PÁLYÁZAtok MeGVItA-
tÁSA

A Képviselő-testület bereczki Dorottya, 
bíró bence, bíró Nikolett, egedi erika, Far-
kas tamás, Görömbei blanka, Miklós Ger-
gely, Nagy Dániel Csongor, Nemeshanyi 
emese, Panyi Gabriella, Panyi János, rá-
kóczi Annamária, Végh András, Végh Ve-
ronika olívia és Zmák bence felsőoktatási 
ösztöndíj pályázatát elfogadta és részükre 
ösztöndíjat állapított meg.

SZoCIÁLIS tŰZIFÁróL SZóLó reNDeLet 
MeGALkotÁSA
A helyi önkormányzatok szociális célú 
tűzifa vásárláshoz vissza nem térítendő 
támogatásra pályázhatnak a Központi 
Költségvetésből. Az önkormányzatok az 
eljárás rendjét szabályozó pályázati ki-
írás szerint elsősorban az aktív korúak 
ellátásában részesülőket, a halmozottan 
hátrányos gyermeket nevelőket, illetve 
a rendkívüli települési támogatásban ré-
szesülőket kötelesek támogatásban része-
síteni, és erről, illetve az eljárás rendjéről 
helyi rendeletet kell alkotni. A beérkezett 
kérelmeket a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság bírálja el. A rendelet hatályba 
lépését követően az érintettek pályáza-
ti felhívás útján kapnak tájékoztatást a 
támogatás lehetőségéről. A támogatási 
kérelmeket 2016. november 20. napjáig 
lehet a Polgármesteri Hivatal felé benyúj-
tani.  A támogatás feltételeit szabályozó 
rendeletet a Képviselő-testület egyhan-
gúlag elfogadta.

SZerVeZetI ÉS MŰkÖDÉSI SZAbÁLYZAt 
MóDoSÍtÁSÁNAk MeGVItAtÁSA
A 2014-es önkormányzati választások után 
2014 decemberében a Képviselő-testület 
elfogadta az Önkormányzat új Szervezeti és 
Működési szabályzatát.  A rendelet elfoga-
dására hosszú képviselői előkészítő munka 
és egyeztetés után került sor. Az előterjesz-
tés néhány technikai módosításra és egy 
– bizottsági indítvány alapján történő – új 
tárgykör beemelésére tett javaslatot. A ren-
delet-módosítást a Képviselő-testület egy-
hangúlag támogatta.

A HUMÁN ÉS kÖrNYeZetVÉDeLMI 
bIZottSÁG SZoCIÁLIS eLLÁtÁSokróL 
ÉS JUttAtÁSokróL, VALAMINt A CIVIL 

kAMerAreNDSZer kIÉPÍtÉSe
Az Önkormányzat árajánlatot kért be a te-
lepülésen kiépítendő kamera rendszer ter-
vezésére és kivitelezésre. Az MV NetSystem 
Kft. által kidolgozott kiviteli tervet és áraján-
latot a Képviselő-testület megvitatta és úgy 
határozott, hogy további információkra van 
szükség a végleges döntés kialakításához. 
A Képviselő-testület ülésein évek óta napi-
renden van a kamera rendszer kiépítésének 
ügye. Vártuk, hogy pályázati lehetőséggel 
forrást szerezhessünk a település közbiz-
tonságát nagymértékben erősítő beruhá-
zás megvalósításához, de sajnos az elmúlt 
években ilyen pályázati lehetőség nem 
adódott, ezért a testület arra az álláspontra 
jutott, hogy a 2017-es költségvetési évben 
önerőből valósítja meg a beruházást.

HerCeGHALMI CSICSerGŐ óVoDA 
2015/2016. NeVeLÉSI ÉVrŐL SZóLó 
beSZÁMoLóJA
A Képviselő-testület munkatervének meg-
felelően Varga-tóth Csaba óvodavezető 
benyújtotta a 2015/2016. nevelési évről 
szóló értékelését. A testület nevében Czi-
nege Jánosné, a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság elnöke elismeréssel szólt 
Varga-tóth Csaba óvodavezetőnek az 
óvodában a nevelőtestülettel együtt vég-
zett színvonalas és áldozatos munkájáról. 
Örömét fejezte ki, hogy rendelkezésre áll-
nak a tárgyi és személyi feltételek a neve-
lőmunka folytatásához. Elégedetten látta, 
hogy a kötetlen és kötött foglalkozások 
arányának kiegyenlítésére törekednek, va-
lamint fontosnak tartják a környezettuda-
tosságot, a magyarságtudat erősítését. A 
Képviselő-testület a beszámolót egyhan-
gúlag elfogadta.

HerCeGHALMI CSICSerGŐ óVoDA 
2016/2017. NeVeLÉSI ÉV beINDÍtÁSA, 
MUNkAterV eLFoGADÁSA
Czinege Jánosné, a Humán és Környe-
zetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, 
nagyon részletes, magas színvonalú mun-
katervet dolgozott ki az óvoda 2016/17-es 
nevelési évre is. Kiemelte, hogy a magyar 
néphagyományok ápolása jelentős hang-
súlyt kapott a munkatervben és szinte 
minden hónapra jut egy-egy ilyen ese-
mény. Az ÖKO-óvoda program keretében 
kialakított konyhakert is példaértékű. A 
Képviselő-testület a munkatervet egyhan-
gúlag elfogadta.
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mondott köszönetet a felajánlónak, Daróczi 
Györgynek.

•	 tompos Attila kérte, hogy egy alternatív kap-
csolót szereltessen be a hivatal a műfüves pá-
lyához.

•	 A	Mozgáskorlátozottak	Egyesülete	kéri,	hogy	
a mozgáskorlátozottak részére fenntartott 
parkolót festesse fel a hivatal.

 Jegyző asszony rögtön válaszolt, hogy majd 
egyszerre, amikor a faluban az összes hiányzó 
felfestésre kerül sor, ezt is megrendelik.

•	 Két	herceghalmi	lakos	portájánál	lévő	lépcső	
használhatatlan. Segíteni kellene az idős la-
kosoknak a lépcső helyreállításában.

•	 Elnök	asszony	kérte,	hogy	a	Márton	nap	ren-
dezvényre Varga Imrétől vásároljanak libá-
kat.

•	 Az	idei	Mikulás	nap	keddre	esik,	a	települési	
ünnepséget 3-án javasolja megrendezésre - 
mondta elnök asszony.

•	 A	születés	fájához	már	két	db.	táblatartó	ta-
lapzatra lenne szükség.

•	 Czinege Jánosné elmondta, hogy a ruhaosz-
tást megbeszélte a civil szervezetekkel, és 
az egyetemisták is jönnek segíteni. Azt kéri, 
hogy 500 db 120 literes zsákot vásároljon a 
hivatal, hogy ezt a „turkálóknak” kioszthassák 
a ruhák elvitele céljából.

•	 Végezetül	 jelezte,	hogy	a	sportcsarnok	öltö-
zőjének ajtaja le van szakadva, továbbá az 
iskola kéri, hogy a megnövekedett létszám 
miatt a tornacsarnok előterében lévő két 
mellékhelyiséget nyissák meg a gyerekek 
számára.

A következő felszólaló Csizmadia Zsuzsa a Te-
lekom beruházásról kért tájékoztatást.
erdősi László elmondta, hogy a beruházásnak 
még nincs vége. A Pál Gábornál lévő hibalista 
még nem került maradéktalanul javításra.
Képviselő asszony kéri, hogy a legközelebbi bi-
zottsági ülésre a hivatal hívja meg a HÁLÉP és a 
HUAWEI vezetőit.
A következőkben Csizmadia Zsuzsa felvetette, 
hogy egy korábbi határozat szerint egy évben 
két alkalommal kellene falugyűlést rendezni. 
Azt kérdezte, hogy szeptemberben miért nem 
volt fórum?
erdősi László válaszában kifejtette, hogy nem 
látta értelmét. Nem érzi, hogy bármire is ma-
gyarázatot kellene adni, a lakosság mindenről 
értesült.
A következő téma az iskolabővítésre vonatko-
zott. Hol áll az ügy – kérdezte elnök asszony.
erdősi László válaszában elmondta, hogy 
megvannak a látványtervek, a HÉSZ-t módo-
sította a testület, minden olyan feladat készen 
van, ami az önkormányzat illetve a hivatal fela-
data. Keressük a kivitelezőt.
Van e konkrét akció-terve az üggyel kapcsolat-
ban polgármester úrnak? – kérdezte.
Polgármester úr keresi a megvalósítás lehető-
ségeit. 
Dr. kovács Judit jelezte, hogy a KLIK átszer-
veződött és nem lehet tudni mi várható az új 
felállástól.

Czinege Jánosné jelezte, hogy égetően szük-
séges a probléma megoldása, mert a létszám 
növekszik. Ha a gyerekeket elkezdik elvinni 
a településről, akkor az nagyon kedvezőtlen 
hatással lesz Herceghalom oktatási tevékeny-
ségére.
Többször volt szó a bérlakások penészesedésé-
ről. Mi történt ezzel kapcsolatban? – kérdezte 
Csizmadia Zsuzsa
erdősi László válaszában elmondta, hogy a 
helyreállítási munkák befejeződtek, talán egy 
lakás van még hátra. 
Csizmadia Zsuzsa kérte, hogy a Mehrstetteni 
látogatásáról számoljon be Polgármester úr. 
Makay István ír beszámolót – válaszolta pol-
gármester úr. (Ezt a lap 5. oldalán olvashatják. 
szerk.).
Ezzel kapcsolatos kérdésként vetődött fel, 
hogy a meghívót láthatja-e a testület? A meg-
hívottak voltak: erdősi László, Makay István, 
Gyanó János. 
A következő kérdés arra vonatkozott, hogy a 
benzinkút melletti területen lévő három roncs 
autó elszállítása mikorra várható.
Jegyző asszony válaszában elmondta, hogy 
az elszállíttatásra, annak igen magas költsége 
miatt eddig nem került sor. A magas költségek 
miatt a rendőrség sem vitette el a roncsokat, 
pedig bűnjel.
Szendrei bence javasolta az ingatlan tulajdo-
nosának felkérését a roncsok elszállíttatására 
vonatkozóan.
Csizmadia Zsuzsa folytatva felszólalását a 
hangtechnikai berendezésekkel kapcsolatban 
elmondta, hogy a berendezések elhanyagolt, 
rossz állapotáról kapott jelzéseket. Javasol-
ta, hogy a berendezéseket ki kellene adni 
egy hozzáértő személynek karbantartás és a 
használattal kapcsolatos teendők ellátására. A 
hangtechnika több milliós értéket képvisel.
Azt kérdezte a következőkben, hogy a gond-
noki állás betöltése megoldódott-e, illetve a 
műfüves pálya kiadása felől érdeklődött. 
erdősi László elmondta, hogy három állandó 
bérlője van a pályának. A bevételek összesítése 
és a kihasználtság az év vége felé állapítható 
meg.
Elmondta, hogy a gondnoki feladatok ellátásá-
ra tompos Attilával kötötték meg a szerződést.
Tavasszal már szó volt arról, hogy a Sándor 
udvar egyes tulajdonosaival meg kellene álla-
podni az utak karbantartásával kapcsolatban 
– vetette fel Elnök asszony.
Dr. kovács Judit elmondta, hogy a területnek 
rengeteg tulajdonosa van, felkutatásuk nehéz-
ségekbe ütközik.
Hunya krisztina felszólalásában kapcsoló-
dott az előző témához. Kérdésére elhangzott, 
hogy a műfüves pálya három bérlője: a TESCO, 
az AGROSISTEM, és Hegedűs Imre cége. Az 
ABACUS szálló is időnként bérli a pályát ren-
dezvényeihez.
Hunya krisztina az utcanevekkel kapcsolatos 
régebbi felvetések után érdeklődött.
A válaszban elhangzott, hogy egy pályázatot 

A Képviselő-testület elsőként a „Büszkeségpon-
tok” létrehozásáról szóló pályázat megtárgya-
lásával foglalkozott.
Csizmadia Zsuzsa arról tájékoztatta a jelenlé-
vőket, hogy a büszkeségpont (1956-os emlék-
mű) megvalósítása céljából tavasszal beadott 
pályázatban, először 3 millió forintot nyertek, 
majd egy kérelmet követően 4 300 000 forint 
támogatást ítélt meg a kiíró. 
Az emlékmű a Gesztenyés Parkban kerül felál-
lításra, melynek bekerülési összege a bekért és 
megkapott kivitelezésre vonatkozó árajánlatok 
szerint 4 800 000 forint. Elnök asszony kérte a 
testületet, hogy a két összeg közötti különbsé-
get – 500 000 forintot biztosítsa a megvalósí-
táshoz.
Hunya krisztina a látványterv megtekinthető-
ségéről érdeklődött. 
Bármikor megtekinthető szűk körben, de amíg 
a támogatási szerződés nincs aláírva, az nem 
publikus – mondta elnök asszony.
erdősi László arról érdeklődött, hogy milyen 
cég fogja ezt az emlékművet kivitelezni.
Csizmadia Zsuzsa felsorolta a közreműködő 
alvállalkozó cégeket. Polgármester úr arról ér-
deklődött, hogy ezek a cégek hol vannak be-
jegyezve. 
Ezt követően parázs vita alakult ki, melynek 
lényege az volt, hogy polgármester úr kifo-
gásolja, hogy a PTB elnöke nem herceghalmi 
illetőségű cég közreműködésével adta be a 
pályázatot, viszont a különbözeti költséget, a 
településtől kéri. Csizmadia Zsuzsa válaszában 
elmondta, hogy az alvállalkozó cégek közül 
egyik sem saját vállalkozása, mert neki a tele-
pülésen nincs lehetősége telephelyet biztosí-
tani egy saját vállalkozáshoz. A megkifogásolt 
vállalkozásban csak tagként szerepel. 
Mivel a vita ezután főként személyiségi kérdé-
seket érintett, ezzel a lapban nem kívánunk 
részletesebben foglalkozni. 
Az ülés hangfelvételét – melynek segítségével e 
beszámoló is készült – meghallgathatják az ön-
kormányzati TV felvételén. (szerk.)
A vita zárását követően erdősi László szavazás-
ra bocsátotta a határozati javaslatot.
Herceghalom Község Önkormányzata Képvi-
selő-testületének 175./2016. (X.04. )számú ha-
tározata:
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete úgy határoz, hogy az 1956-os 
forradalmat és szabadságharcot valamint a 
kapcsolódó történelmi eseményeket felidéző, 
a hősöknek és az áldozatoknak emléket állító 
úgynevezett „Büszkeségpontok” létrehozásá-
hoz 500 000 forint keretösszeget biztosít a 
2016. évi költségvetés általános tartalékkerete 
terhére.
A testület 4 igennel 1 tartózkodással a határo-
zatot elfogadta.
A napirend első felszólalója Czinege Jánosné a 
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke 
több témát nevezett meg, melyeket ajánlja a 
képviselők figyelmébe:
•	 Legelőször	a	falunapra	kapott	egész	birkáért	

tájékoztató a Képviselő-testület október 4-i nyilvános ülés 
egyebek napirendjében elhangzottakról
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lom Oltári Szentség nélkül nem funkcionálhat 
templomként. A felszólaló kérte, hogy a hivatal 
nézzen utána a történteknek.
További kérdések nem voltak, így az ülést Pol-
gármester úr bezárta.

Szabó György felelős szerkesztő

A testületi ülésen és abban az egyebek napirendi 
pontban elhangzottak mindenki számára elér-
hető, meghallgatható az önkormányzati TV-ben. 
Elérhető a  www.herceghalom.hu honlapon. 

csatornanyílások, átereszek, burkolatlan köz-
utak belterületi szakaszán az árkok tisztán tar-
tásáról gondoskodni, ugyanakkor a patakmed-
rek tisztításáról a kezelő gondoskodik.
Hasonló szabályok vonatkoznak az üzlethelyi-
ségek és elárusítóhelyek előtti járdák, illetve 
közterületek tisztán tartására is. 

A teljes rendeletet az önkormányzat honlap-
ján, az alábbi linken érhetik el: http://www.
herceghalom.hu/?module=news&action=getfile
&fid=223018

Dr. Kovács Judit jegyző

Összességében szimpatikus benyomást kel-
tett a közterület-felügyelő hölgy, ellenben a 
Budakörnyéki Közterület-felügyelettel előzete-
sen megbeszélt „gentlemen’s agreement” alap-
ján nem erre számítottam, és ezzel úgy látom, 
nem vagyok egyedül. Álláspontom szerint mo-
torkerékpárra, vagy személygépjárműre szóló 
jogosítvány hiányában semmilyen településen 
nem lehet megfelelően ellátni a közterület-
felügyeleti szolgálatot, így ez Herceghalomra 
is igaz. A beérkező lakossági bejelentésekre, 
hatáskörébe tartozó jogszabálysértő cselek-
mények esetén az elvárható idő alatt az intéz-
kedést megkezdeni nem tudja, tettenérés csak 
kis szerencsével történhet meg, amennyiben a 
szabálysértő a közterület-felügyelő „karjaiba” 
sétál. Sajnos mind ezek fényében jelenlétének 
értelme ilyen módon több mint kérdőjeles, ki-
mondottan pénz kidobás a település részéről.
Nem tudtam megállni, hogy ki ne fejtsem a 
fenti aggályaimat, miszerint idáig semmi sem 
valósult meg az előzetesen lefektetettekből. 
Herceghalomnak szüksége van egy méltá-
nyos, de annál határozottabb, gyorsan rea-
gáló, lakosság-barát közterület-felügyelőre. 
Ezzel egyetértett a testület, ezért minthogy a 
„puding próbája az evés”, valamint ellátatlanul 
addig se maradjon a falu, a közterület-felügye-
lő asszony 2016. júniustól 2016. decemberig 
biztosan ellátja a közterület-felügyelői felada-
tokat. Természetesen közben keressük a meg-
oldást, hogy a jövőben minden szempontból a 
feladatnak teljes mértékben megfelelő közte-
rület-felügyelő láthassa el a szolgálatot mind-
annyiunk megelégedésére.

Szendrei Bence képviselő

kell kiírni a témával kapcsolatban. Ez még nem 
történt meg.
Továbbiakban arról érdeklődött, hogy a Jókai 
utcában régebben járdát ígért a hivatal. Hol 
tart az ügy? – kérdezte képviselő asszony.
A válaszban elhangzott, hogy járdát külön 
nem gazdaságos megcsináltatni, egy másik, 
nagyobb beruházáshoz lehet kapcsolni a járda 
megoldását. Az, hogy a polgármesteri hivatal 
adja az anyagot és a lakosság elvégzi a munkát 
nem valósítható meg, mert ez csak vízelvezető 
árok megvalósításánál lehetséges.

Az elmúlt hetekben lakossági megkeresés ér-
kezett a Polgármesteri Hivatalhoz annak tisztá-
zása érdekében, hogy a lakosokat milyen köte-
lezettségek terhelik a közterület tisztán tartása 
vonatkozásában.  
A 16/2003. (XII.30.) számú, a köztisztaságról, a 
hulladék elszállításáról és az állattartás szabá-
lyairól szóló helyi rendelet 8.§-a tartalmazza a 
közterületek tisztán tartására vonatkozó ren-
delkezéseket, mely általános jelleggel kimond-
ja, hogy ingatlan tulajdonosa (használója) 
köteles az ingatlan előtti közterületet tisztán 
tartani. 

2016. szeptember 6-án első napirendi pont-
ként a közterület-felügyelet ellátása volt a tes-
tület előtt. Előzményként érdemes tudni, hogy 
közel két éve nincs közterület-felügyelőnk, mi-
után 2014-ben a felmerült személyi problémák 
miatt megvált tőle az akkori jegyző. Ezt köve-
tően sajnos sokáig nem talált az önkormányzat 
közterület-felügyelőt. Mivel a település köztéri 
feladatai megkívánják, szükségesnek találta a 
testület, hogy minél hamarabb újra közterü-
let-felügyelő biztosíthassa a nyugodt életet a 
településen.
A probléma megoldásaként első körben a 
jegyző asszony vetette fel, hogy Hercegha-
lomnak célszerű lenne a Budakörnyéki Társulás 
keretein belül létrehozott Budakörnyéki Köz-
terület-felügyelet keretein belül elláttatni ezt 
a feladatot. A közterület-felügyeleti társulás 
elképzelései szimpatikusak voltak, és a veze-
tőinek lelkesedését látva igazán jónak ígérke-
zett a jövőbeni együttműködés. Az első meg-
beszélésen kéréseink között szerepelt, hogy 
a leendő közterület-felügyelő „B” kategóriás 
jogosítvánnyal rendelkezzen, a munkáját havi 
160 órában elsősorban a koraesti és éjszakai 
időszakban, valamint a hétvégén lássa el, mivel 
ezek az időpontok a legkritikusabbak Herceg-
halom szempontjából.
Hónapok teltek el, mire sikerült a közterület-
felügyeleti társulásnak találni egy „megfelelő” 
hölgyet, akit kimondottan a herceghalomi 
közterületi feladatok ellátása érdekében vettek 
fel. Az ezzel kapcsolatos pénzeszköz átadásról 
szóló megállapodás – ugyanis nem az önkor-
mányzat a munkáltatója a közterület-felügye-
lőnek, hanem a társulás – sokáig nem érkezett 

Hunya krisztina a továbbiakban arról szólt, 
hogy a pályázatfigyelés tudomása szerint Pekli 
erika munkakörébe tartozik, jól tudja-e.
erdősi László elmondta, hogy csak kulturális 
vonalon figyeli Pekli erika a pályázati lehető-
ségeket.
Képviselő asszony elmondta, hogy a falunapon 
történtek miatt Mészáros Péter atya elvitte az 
Oltári Szentséget annak okán, hogy a temp-
lomban piactér volt kialakítva. A felszólaló úgy 
tudja, hogy a Biblia szerint templomban nem 
kaphat helyet piactér. Ezek szerint a temp-

E rendelkezés alapján a tulajdonos (használó) 
köteles gondoskodni a közutak mentén, az in-
gatlan és a közút közötti területen a fű rendsze-
res lekaszálásáról, az árkok folyamatos rendben 
tartásáról, és szükség esetén annak mélyítésről.
Szintén a tulajdonos, illetve használó kötele-
zettsége az ingatlan előtti járdaszakasz állandó 
tisztán tartása, télen a hó eltakarítása és az in-
gatlan előtti járdaszakasz síkosság-mentesíté-
se, nyáron pedig locsolással történő portalaní-
tása és gyomtalanítása. 
És végül az ingatlan tulajdonosa, illetve hasz-
nálója köteles a járdaszakasz melletti folyókák, 

meg hozzánk, csak 3 hónappal később 2016 
szeptemberében. Ezen idő alatt viszont már te-
lepülésünkön dolgozott a közterület-felügyelő, 
így valamelyest ráláthattunk munkavégzésére. 
Az elmúlt két hónapban szembesülhettek 
mind a lakosok, mind az önkormányzat, hogy 
munkája során sajnos gyalogosan közlekedik, 
mivel gépjárművezetői jogosítvánnyal nem 
rendelkezik. Ezért nem tudja hatékonyan fel-
tárni a településen történő szabálysértéseket, 
így a jelenlétének nincs visszatartó ereje. Rá-
adásul feladatát jelenleg kizárólag reggel 8-tól 
délután 4-ig terjedő időszakban látja el. 
Az előzetes egyeztetéseken született megál-
lapodásnak megfelelően a feladat ellátásá-
nak, Biatorbágy és Herceghalom által 50-50 % 
arányban közösen fenntartott közterület-felü-
gyelői gépjárművel kellene történnie, legalább 
a közterület-felügyelő havi munkaidejének 
felében. Ezt eddig nem igazán sikerült a köz-
terület-felügyeleti társulásnak megvalósítania.
A napirendi pont tárgyaláskor jelen volt a 
közterület-felügyelet vezetősége, valamint a 
közterület-felügyelő hölgy is. Bemutatkozá-
sát követően, beszámolt eddigi munkájáról, 
tapasztalatairól, valamint az eddig tetten ért 
szabálysértésekről. Nevezetesen négy behaj-
tási engedéllyel nem rendelkező gépjárműre 
szabtak ki szabálysértési bírságot. Az építmény-
nyel rendelkező ingatlanok, illetve a beépítet-
len építési telkeken a parlagfű elburjánzását 
ellenőrizte. A járőrözés során tapasztalt sza-
bálytalan parkolás miatt figyelmeztette a nem 
megfelelően parkoló autósokat. A településen 
kizárólag a Biatorbágyi közterület-felügyelő 
büntethetett.

Közterületek takarítása, tisztán tartása

A 2016. szeptember 6-i képviselő-testületi ülésen elhangzottak alapján

Pár gondolat a közterület-felügyeletről
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mehrstetten 2016. szeptember
rudolf ott meghívására küldöttség járt mehrstettenben azon az ünnepségen, melyet 32 éves polgármesteri tevékenyégének tisztele-
tére rendeztek, rudolf ott nyugállományba vonulása alkalmából.

könyv és annak tartalmának ismertetése kapott nagy tetszésnyilvání-
tást. A szónoklatok és az ajándékok átadását követően rudolf ott kö-
szönte meg az elismerő szavakat és kissé meghatódva beszélt azokról 
az eseményekről, melyek a 32 éves polgármestersége alatt történtek. 
Többször szóba hozta azt a szoros 20 éves testvér-települési kapcsola-
tot, amely létrejött Mehrstetten és Herceghalom között, sőt említést 
tett Herceghalom új testvér-települési kapcsolatáról, Szőlősgyuláról is. 
Az ünnepség zárásaként rudolf ott tiszteletére állófogadást rendez-
tek, ahol fogadta a falu lakosságának gratulációit. 
Alkalmunk volt kapcsolatunk további elmélyítéséről is beszélgetni 
Franziska Höchstädter polgármester asszonnyal és klaus Stefa-
nival az egyesület elnökével is. erdősi László meghívta, Franziska 
Höchstädter polgármester asszonyt Herceghalomba, hogy bemutat-
hassa településünket. Jó volt találkozni a régi ismerősökkel, az iskola 
nyugállományba vonult igazgatójával Walter Preizing úrral, régi kép-
viselőkkel és lakosokkal. Szombaton kora délelőtt búcsúztunk a mi-
előbbi viszont látás reményében vendéglátóinktól, klaus Stefanitól, 
Doriz Stefanitól állandó kísérőnktől reiss bernhardtól. Élményekben 
gazdag, kellemes emlékekkel indultunk haza Herceghalomba.

Makay István alpolgármester

rudolf ott Mehrstetten polgármestere tiszteletére rendezett ünne-
pélyes búcsúztatón vett részt erdősi László polgármester és Makay 
István alpolgármester.
erdősi László polgármester a humánbizottsági ülésen tájékoztatta a 
képviselőket, hogy meghívást kapott rudolf ott polgármestertől arra 
az ünnepségre, melyet 32 éves polgármesteri szolgálatának lezárása-
képpen Polgármester úr búcsúztatására rendeznek Mehrstettenben. 
Az ülésen javaslat hangzott el, hogy ebből az alkalomból olyan tárgyi 
ajándékokkal köszöntsük rudolf ott polgármestert, ami maradandó 
emléket jelent számára. A javaslatok után a testület megszavazta a 
Herceghalomért díj plakett és oklevél adományozását, egy nyomda-
technikával készült több mint 200 darab fényképet tartalmazó fotó-
könyvet, amely a két település kapcsolatának fotóit tartalmazta, vala-
mint egy 100 éves Zsolnay porcelán vázát. Ez a váza a Pécs környékéről 
származó nagyszüleire emlékeztetheti rudolf ott polgármestert. 
Ezekkel az ajándékokkal érkeztünk meg szeptember 29-én 
Mehrsettenbe, ahol szeretettel fogadott minket rudolf ott polgár-
mester, klaus Stefani egyesületi elnök és reiss bernhard képviselő, 
valamint az újonnan megválasztott polgármesterasszony Franziska 
Höchstädter. 

Utazásunk egybeesett a ruha adományok gyűjtésével, melyeket a 
helyi és környékbeli lakosok bedobozolva és a tartalmát illetően pre-
cízen feliratozva szállítottak a tűzoltó laktanyában kialakított gyűjtő-
helyhez. Érkezésünk után azonnal indultunk a gyűjtőhelyre ahol már 
vártak bennünket azok a segítők, akikkel közösen hordtuk és pakoltuk 
a ruhákat és játékokat tartalmazó dobozokat. Öröm volt látni azt a lel-
kesedést, buzgalmat és odaadást, ahogyan érkeztek sorban egymás 
után a gépkocsik és rakták ki és raktuk ki a dobozokat, hogy az majd 
kamionra rakva eljusson Herceghalomba. 
Ilyen nagy mennyiségű ruhaadományt még nem kaptunk testvér-
településünktől. erdősi László köszönetét fejezte ki a gyűjtés szer-
vezőinek. klaus Stefani reményét fejezte ki, hogy az adományokból 
tudjuk segíteni az új testvér-településünk rászoruló lakosságát is. Kü-
lön felhívta a figyelmünket az ajándékozott játékokra, amelyek közül 
Szőlősgyula új átadásra kerülő óvodája részére is javasol küldemény 
összeállítását. 
Másnap szeptember 30-án a tornacsarnokban fél nyolckor kezdődött 
az igen nagyszámban megjelent lakosság (kb. 400 fő) jelenlétében 
rudolf ott polgármester búcsúztatására rendezett ünnepség. A meg-
jelent vendégek között volt thomas reumann württenbergi kerületi 
vezető, Münsingen és a környék településeinek polgármesterei, csa-
ládtagok, sporttársak, barátok és a sajtó munkatársai. Mehrstetten 
zenekarának és kórusának színvonalas műsora után kezdődtek a kö-
szöntések, amikor is méltatták a 32 éves polgármesteri munkát, ame-
lyet rudolf ott Mehrstetten felvirágoztatásáért végzett. 
Nagy tapsot és elismerést váltott ki az a pillanat, amikor átadásra ke-
rültek Herceghalom ajándékai. Különösen a fényképeket tartalmazó 
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az adhd alapítvány születésnapi rendezvénye
Herceghalom, 2016. október 8.

Az előadásokat Dr. Csiky Miklós a Bethesda korház ADHD osztályának 
a vezetője kezdte, aki nem mellesleg kuratóriumunk elnöke. Beszélt 
a szindrómáról, mennyire fontos annak korai felismerése, a kezelése. 
A későn felismert ADHD felnőtt korban rengeteg pszichés betegség 
okozója lehet.
Dr. Gyarmathy Éva a féktelen megismerési vágyról beszélt, a tehet-
séggondozásról. Éva is kuratóriumunk tagja. Nagyon sok gyermek, 
akik ezzel a zavarral élnek sok féle tehetséggel bírnak. A kezelés segít-
het a problémák enyhítésében. Nagyon fontos megállapítás, hogy a 
gyermek abban fejlődik legjobban, amit örömmel csinál!
Sajnos a jelenlegi iskolarendszer, nem kedvez ezeknek a gyermekek-
nek. Éva örömhírt is mondott: talán régi álmunk a krízisközpont meg-
épülhet, mert több államtitkár is mellénk állt.
Andrea bilbow az ADDIS, a legnagyobb angol szülőszövetség meg-
alapítója és vezetője hiperaktív gyermeket nevel. Jelenleg az ADHD 
Europe elnöke. Saját nehézségeiről a helyi sajátosságokról beszélt, va-
lamint az európai szövetség összefogásáról, melynek mi is teljes jogú 
tagjai vagyunk.

A kávészünet következett, mely közben sok bemutató állt a közönség 
rendelkezésére, így: Krasznár és fiai szakkönyvbolt, a Plukkidó fejlesztő 
játékok, a Neurofeedback-es bemutató, a Cogniplus fejlesztő terápia, a 
Reiiki, Széchényi Ferenc finom kávéjával Schnabl Mariann természet-
gyógyász vitaminjaival várta a látogatókat a szünetben.
A kávészünet után Terápiás blokkal folytatódott a konferencia rákó-
czi balázs pszichológus (ADHD érintett) tudományos előadásában a 
Neurofeedback új generációs terápiájáról beszélt, mely nagyon nagy 
segítség a különböző agyterületek stimulálásában. 
A figyelem fejlesztéshez tartozik a nagyon hatásos Cogniplus terápia, 
mely Terápiás központunkban is elérhető. (10 alkalom 24.000 forint.)
Az ADHD kezelésében nagyon fontos a mozgásterápia ezekről kucsák 
Julia beszélt.
Majd a Vadvirág Alapítvány vezetője kárpáti Anikó tartott előadást az 
alternatív iskolájukról, a Tanulás Könnyítő Programról melyet taníta-
nak is. (akkreditált képzés)
Dr. Páli Judit a Károly Gáspár Egyetem Pszichológiai karának docense 
a Játék terápiáról tartott előadást, sok-sok bemutatóval.
A blokk végén Lopatovszkiné kasza Éva matematika tanár mesélte 
el óráit a hiper gyermekek között. Elmondta mennyire felkészül, min-
denre gondol, ami egy órát akadályozhat. Óráin halk zene szól, a gye-
rekek minden érzékszervét mozgatja, és emellett nagy fegyelem van 
az óráin.
Amit minden előadó említett: mennyire fontos a folyadékpótlás (20% 
folyadékveszteség – 20% figyelemvesztéssel jár)!!!!! 
Ebéd után Markó Ferek a Horvátországi ADHD alapítvány elnöke 
mondta el mennyi nehézséggel járt gyermekkorában, hogy nem is-
merték fel érintettségét, és el kellett jutnia a főiskoláig, amikor is ki-

Az Alapítvány célja: az ADHD-val és magatartási, beilleszkedési prob-
lémákkal küzdő/élő emberek segítése (gyermekek és felnőttek tanul-
mányaikban, viselkedés rendezésükben, életminőségük javításában).
•	 Egységes	 alapon	 működő	 szülő	 és	 pedagógusképzés,	 ismeretter-

jesztő-, tájékoztató előadások szervezése. 
•	 Önsegítő	csoportok	valamint	konferenciák	szervezése	és	összehan-

golása.
•	 Pedagógusok,	szülők	szakmai	és	mentális	segítése.
•	 Nemzetközi	kapcsolatok	kiépítése	a	hasonló	célokért	küzdő	külföldi	

szervezetekkel.
•	 Kutatások,	 tanulmányok,	 ismeretterjesztő	 anyagok	 készítése	 a	 pe-

dagógusok, egyéb segítőszakmák, egészségügyi dolgozók, orvosok, 
szülők részére.

•	 A	nyilvánosság	tájékoztatása,	társadalmi	köztudat	formálása	a	tanu-
lási-, magatartási- és beilleszkedési problémákkal küzdő emberek 
küzdő gyermekek esélyegyenlőségének megteremtéséért. (Társa-
dalmi érzékenyítés)

•	 Magatartási-	és	beilleszkedési	problémákkal	küzdő	emberek	integ-
rálása és érdekeik képviselete, szociális-, informális-, jogi védelem.   

•	 Olyan	 integrált	 oktatási	 intézmény	 létesítésének	 támogatása,	mű-
ködtetése és a létrehozott intézmény fejlesztése, amely a gyerme-
kek pedagógiai, oktatási és szociális problémáit egy intézményben 
igyekszik megoldani, ezzel megteremtheti a rehabilitáló munka kor-
szerű modelljét.

•	 Mintát	ad	olyan	gyermek	intézmények	létesítésére	és	működtetésé-
re, amely a gyermekiek pedagógiai, oktatási és szociális problémáit 
szoros szakmai integráció keretében igyekszik megoldani.

10 éves munkánkat ünnepeltük október 8-án. Nagy örömünkre sok 
szülő, óvoda és iskola pedagógus,  pszichiáter, pszichológus, gyer-
mekorvos, védőnő, sok szakember és érdeklődő vett rész  közel két-
százan voltunk.
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aZ adhd EUróPa aJÁNlÁSa (fordítás angolból)
Ha a gyermeked érintett az ADHD-ban, akkor – létfontosságú, hogy 
érezze a szeretteinek támogatását, mert csak így tud hosszú távon sikeres 
lenni (bármit jelentsen is számára a siker, ne felejtsük el, hogy számára a 
siker nem feltétlenül azt jelenti majd, mint pl. a szülei számára) – el kell 
fogadnunk, hogy egy neuro-genetikus (értsd idegrendszeri és geneti-
kai okokra visszavezethető) rendellenességről van szó, ami befolyásol-
ja a gyermek önszabályozó képességének fejlődését. Keressük meg a 
módját, miként segíthetünk olyan stratégiák kialakításában, amelyek-
nek a használatával ellensúlyozhatja a végrehajtó funkciókban (ilye-
nek a tapasztalatból adódó tanulságok levonása, előrelátás, tervezés, az 
egyes folyamatlépések következetes végrehajtása, a cselekvéshez szüksé-
ges körülmények megteremtése, azaz minden olyan tudatos funkció, ami 
eljuttatja az emberi lényt A-ból B-be) mutatkozó hiányosságokat. 
Vegyük igénybe az iskolában elérhető külön segítségeket, a tanórán 
kívüli tevékenységeket, amelyekkel erősíthetők a gyerek tanulási 
képességei – a szükséges (és orvos által előírt és szorosan követett) 
mértékben használjuk az ADHD gyógyszereket és ezek használata 
serdülőkorban sem szűnjön meg – vegyük észre és erősítsük meg 
gyermekünkben az erősségeket, a szokásostól eltérő képességeket, 
nem szokványos hajlamokat, így például a zenére, az előadó művé-
szetekre, sportra, alkotó művészetekre, fotográfiára, technológiára, 
kulináriára (főzés-sütés tudománya), szabadidős elfoglaltságokra, vál-
lalkozásra, kereskedelemre, stb. való hajlamot – keressük meg, milyen 
módon tudjuk biztosítani ezeknek a hajlamoknak a továbbfejlesztését 
és azt, hogy gyermekünk jártasságot szerezzen ezekben a képessé-
gekben. Keressük meg, a környékünkön milyen lehetőségek vannak, 
ahol a gyermekünk tovább tudja fejleszteni ezeket a nem szokványos 

hajlamokat és írassuk be a gyerekeket ezekre a foglalkozásokra (pl. 
fotószakkör, színjátszókör, újságíró szakkör, számítógépes tanfolyamok, 
a legtöbb művelődési házban és klubban kevés pénzért nagyon jó tan-
folyamokat lehet találni, mozgásos, vagy elmélyülő típusúakat: a szülő 
feladata ezeknek a felkutatása ill, a gyereket is lehet biztatni arra, hogy 
járjon nyitott szemmel). Legyünk mi a biztonsági háló, ezeknél a gye-
rekeknél nagyon fontos, hogy mindig érezzék a feltétel nélküli sze-
retetet és támogatást, nem szabad őket magukra hagyni, náluk nem 
működik a „kemény kézzel” módszer.
Legyünk a szószólói és feltétel nélküli támogatói. A siker recept-
je ezeknél a gyerekeknél (ismételten hangsúlyozva, hogy ne akarjuk 
őket sikeressé tenni, hagyjuk meg nekik a lehetőséget, hogy megtalál-
ják maguk számára a sikerhez vezető utat!), hogy ne mi akarjuk „ki-
találni” őket, majd ők kitalálják magukat, ha az összes többi feltétel 
biztosított a számukra! eLFoGADÁS+bÁNÁSMóD (szeretetteljes, de 
következetes)+HAJLAMok (merre szeretne menni, merre viszik a hajla-
mai, hagyjuk, ha nem „életveszélyes”)+LeHetŐSÉGek (elérhető erőfor-
rások, erősségek magában a gyerekben)+tÁMoGAtÁS (feltétel nélküli 
elfogadás és szeretet, hit abban, hogy el fogja érni, meg fogja találni a 
helyét, mert ez a hit fogja őt megtartani a kudarcokban is).

Írás: Hajdu Ágnes
Fotók: Rakotza Mónika

(A rendezvényről további fotókat a honlap galériájában láthatnak.)

derült számára, mitől vannak a nehézségei, ma már világszerte tart 
előadásokat, segíti az ADHD korai felismerését, a családok életét.
Dr. Alpár Vera a Gyermekmédia Egyesület elnöke, aki jelenleg egy Al-
ternatív iskola vezetője egész gyermekkorát a „sarokba töltötte” – em-
lékezett vissza, most két hiperaktív gyermeket nevel.
Farkas Gergő ADHD-s gyógypedagógus, gyermekkori nehézségeiről 
is beszélt, de elmondta, hogy ez a felnőtt életet is megkeseríti. Beszélt 
arról is miként lehet pozitív irányba fordítani ezeket a problémákat.
Összességében a pozitív dolgokra szerettük volna felhívni a figyel-
met. Az ADHD egy életen át tart, de van segítség, ha jó irányba te-
relgetjük ezeket a gyerekeket, ha megfelelően stimuláljuk, időben 
gyermekpszichiáterhez kerülnek, csökkenhetnek a problémák, si-
keres emberkékké válhatnak!
Következett a hatalmas torta és a közönség is énekelte a „Boldog szü-
letésnapot” c. dalt. Ezt követte a tombola.

Itt kell megemlítenem a TESCO nagylelkű adományát, melyet a tom-
bolához adtak.

Nagyon köszönjük az előadók, a Brain Expert Hungary Kft, Schnabl 
Mariann, Plukkidó és az ADHD-Magyarország támogatását a tombo-
la ajándékokhoz, Széchenyi Ferenc, a Krasznár és fiai könyvesbolt és 
nem utolsó sorban a megjelent vendégek támogatását a gyermekek 
táborozásához.
Ezt követően kezdődött a gála-műsor, a roll Dance kerekes székes 
táncosok mindig megható szereplésével (és a külön bulizásukkal), 
ugyanis visszajöttek a fergeteges gálára és táncoltak a többiekkel, fan-
tasztikus hangulat volt. bolyki Sára, Éles Gábor népdalokkal énekel-
tette meg az ünneplőket. reith Ferenc, aki vezényelte a hangokat is, 
és fantasztikus hangjával csodákat varázsolt. A gyönyörű hangú éne-
kesek léptek fel a programban: orbán Gábor, kolarics Andi, bajor Zsu-
zsi, Molnár-Parokai Anita, Somogyi József. Nem utolsó sorban csoda-
szép táncosok fantasztikus táncait kell említeni, a Style and Passion 
Dance csoportot király béla koreografus vezetésével aki konferált is.
Egy vacsora zárta az ünneplést az előadókkal, művészekkel, segítők-
kel. Nagyon jó hangulatú igazi születésnap volt a gyerekek érdekében 
mindenki összefogott és ezt nagyon jó érezni.

Hajdu Ágnes az ADHD Magyarország Alapítvány
alapítója, szakmai vezetője
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Lux bea divattörténeti, király Márta gasztrotörténeti és Gáll Arielle 
zenetörténeti ismertetőjét láthattuk! 
A könyvtár gyorsan megtelt az érdeklődőkkel, akik nagy kíváncsiság-
gal várták az előadást! Az élő divatmodelles bemutató, a videókkal és 
zenerészletekkel megtűzdelt program igazán színes, érdekes, igazi 
„kulturális csemege” volt. Várjuk a folytatást! (November végén a rene-
szánsz lesz a téma.)

Szöveg és fotó: Hajdu Katalin

KÖNYVtÁrI ElŐZEtES
November 9. Kedvenc könyvem
Somogyvári Gyula: Virágzik a mandula.
November 14. Család és Ifjúságvédelmi
előadás (Aubéli Ákos)
November 23. Nők az európai kultúrában 
Csizmadia Zsuzsa és Lányi István előadása.
November 30. a reneszánsz (kultúrtörténeti előadás).

ProGram ElŐZEtES
November 11. 
MÁrtoN NAP óvoda és iskola közös programja
November 12-én a Sportcsarnokban 10 órakor 
keMPó VerSeNY
Ez az egyetlen olyan regionális verseny a Zsámbéki medencében, ahol 
a kezdő sportoló gyerekek kipróbálhatják magukat verseny körülmé-
nyek közt.
Várják a szurkolókat és a sport iránt érdeklődőket!
A kézimunka kör foglalkozásait minden hét keddjén 15.30 órától tart-
ja a KEK-ben. Szeretettel várják az érdeklődőket. 
Alkotásaikat, a KEK oldalhajójában elhelyezett vitrinben egész évben 
láthatják.
November 15-én, 9–11óráig  
kreatív oktató sorozat indul a KEK-ben ÜNNePI kÉSZÜLŐDÉS cím-
mel, ahol az idősebb korosztály adja át tudását a gyerekeknek. Aján-
dékot készítünk a Herceghalomban működő Kézimunka Kör bevoná-
sával (pl. horgolás és kötés).  
November 17-én és 24-én 10-12óráig  
Az ÜNNePI kÉSZÜLŐDÉS keretén belül az ÜNNePI SÜtIk címmel szin-
tén kreatív foglalkozást tartunk a KEK-ben, ahol az idősek segítenek el-
igazodni a süteménykészítés titkos világában. A finomságoknak méltó 
csomagolást is készítünk, amik jól mutatnak a fa alatt.
November 27., 15.00 órakor ADVeNt eLSŐ VASÁrNAPJA 
December 3-án, szombaton
14 órától Adventi kirakodó vásár,
15 órától Mikulás futás
16 órakor érkezik a Sportcsarnokba a MIkULÁS

SZEPtEmbErI ProGramoKra
ÍGY EmlÉKSZIK haJdU KatalIN
Szeptember 30-án a Magyar Népmese Napjára vendégelőadót hívtak 
a könyvtárosok. róka Szabolccsal már máskor is találkozhatott Her-
ceghalom apraja-nagyja. Aki ismeri izgatottan, aki nem kíváncsian 
várta az előadást! Nem csalódtunk! 
A gyerekzsivaj gyorsan elcsendesedett, amikor róka Szabolcs meg-
jelent. Szokásához híven pillanatok alatt elbűvölte a közönséget, egy 
kis dalolás után pedig elkezdődött a műsor, amelyben a főszereplők a 
gyerekek voltak. 
Vidám interaktív Zöld Péter előadást nézhettünk, játszhattunk végig.  
Mint minden mesében, a jók itt is elnyerték méltó jutalmukat. A gye-
rekek cukorkával a zsebükben térhettek vissza szüleikhez. Reméljük 
még sok hasonló programot láthatunk a könyvtárban! A hangulatról 
árulkodjanak a képek!

Szeptembertől új kultúrtörténeti előadássorozat indult a könyvtárban 
„Nők a történelemben” címmel. A gótikával foglalkozó első részben 
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kával, hozzátartozóval, mert így tudja ellenőrizni a hívás va-
lódiságát!

•	Bűncselekmény	gyanúja	esetén	azonnal	értesítse	a	rendőrséget!

trükkös lopás
Az elkövető személyek hivatalosnak tűnő indokkal (nyugdíj 
kiegészítést hozott), kitalált történettel (kötelező vízóra csere) 
keresik fel a lakásukon az idős személyeket. Az elkövetők meg-
nyerő modorúak, férfiak és nők egyaránt lehetnek. Leggyak-
rabban önkormányzati munkatársnak, közüzemi szolgáltató 
munkatársnak (pl víz, gáz, villanyóra leolvasó, szerelő) vagy 
rendőrnek adják ki magukat. 
Előzze meg, hogy áldozattá váljon!!!
– Soha ne engedje be az idegeneket a lakásába, házába! Az aj-

tót, kaput mindig tartsa zárva!
– A hivatalos személy igazolványát mindig ellenőrizze! A rend-

őrét is!
– A szolgáltatók munkatársai arcképes igazolványukat és meg-

bízólevelüket kérés nélkül megmutatják! Ha kérés ellenére 
sem, ne engedje be őket!

– A közüzemi szolgáltatók díjbeszedőket nem alkalmaznak, 
pénzt nem hoznak, és nem kérnek!

– Árusoktól lehetőleg semmit ne vásároljanak!
hova fordulhat segítségért?
Rendőrség: 107
Segélyhívó: 112
Pest Megyei Rendőr- főkapitányság Bűnmegelőzési Osztály: 
06-1/237-4345
Pest Megyei Kormányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi Főosz-
tály Bűnmegelőzési, Mediációs és Áldozatsegítő Osztály:
06-80/225-225 (ingyenes)
A következő előadás november 15-én 17:30-kor, a jelzőrend-
szer ismertetése lesz!
Minden kedves érdeklődőt szeretettel várunk!

Salga Józsefné Marika

,,- Szia, Mama!
- Szia, Peti! Te vagy kis unokám?
- Én, persze! Nagy bajban vagyok, segíts, kérlek!
- Jaj, mi történt? Mond gyorsan!
- Karamboloztam, éppen mentőben ülök, kórházba szállítanak. 
A kocsim összetört, pénz kellene az elszállításra és a tárolásra, 
amit előre kell kifizetni. Összesen 300.000 forintra lenne szük-
ségem, csak te tudsz segíteni, Nagyi! Nem tudok elmenni érte, 
de elküldöm egy barátomat…”

A telefonbeszélgetés bárkivel, Önnel is megtörténhet. Azon-
ban egy kis odafigyeléssel, gyanakvással elkerülheti, hogy bűn-
cselekmény áldozatává váljon!
Ez az úgy nevezett ,,Unokázós” csalás. Ön hallott már róla?
A csalás lényege, hogy általában éjszaka unokájuknak vagy 
más hozzátartozójuknak kiadva magukat hívják fel vezetékes 
telefonon az idős embereket és valamilyen okra, például tarto-
zásra vagy balesetre hivatkozva készpénzt vagy pénzzé tehető 
értékeket csalnak ki tőlük. 

Ezekben a csalástípusokban az a közös, hogy:
– a csalók idős emberek pénzét, értékeit igyekeznek elvenni;
– telefonon keresik fel őket;
– valamilyen fiatalabb családtagnak adják ki magukat, aki kü-

lönleges (veszélyes, problémás) helyzetben van éppen;
– idős áldozataikra lelki nyomást gyakorolnak;
– idős áldozataikat bizonyos szempont szerint előre kiválaszt-

ják;

mit tehet?
•	Ne	bízzon	meg	váratlanul	jelentkező	idegenekben,	akár	tele-

fonon, akár személyesen keresik fel Önt!
•	Próbálja	meg	kideríteni,	hogy	a	családtag,	hozzátartozó	tény-

leg bajba került-e!
•	Haladéktalanul	vegye	 fel	a	kapcsolatot	a	megnevezett	uno-

Család és ifjúságvédelem  –  Aubéli Ákos előadása
H
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Megjelenik havonta. kiadja:  herceghalom Önkormányzata 
Tel.: 06 23 530 560  •  E-mail: polghiv@herceghalom.hu  •  www.herceghalom.hu.

Felelős szerkesztő: Szabó György  •  Telefon: 06 30 512 3810  •  E-mail:  h.hirmondo@gmail.com
A lapban megjelenő cikkeket a felelős szerkesztő írta. Más esetekben a cikk szerzője az írás végén olvasható.
A jelen lap 6–7. oldalán olvasható ADHD Alapítvány 10 éves évfordulójáról szóló cikkhez a fotókat rakota Mónika

készítette. A programajánlatokhoz Hajdu katalin készített fotókat. köszönet érte!

 
                                                           ISSN: 2063-0778  •  Nyomdai munkák:        

A Herceghalomi Hírmondó következő (XVIII. évf. 11.) lapszáma várhatóan 2016. november 20-án  jelenik meg. 
Lapzárta november 5-én lesz.

kéziratokat, hirdetéseket ez idáig lehet leadni a polgármesteri hivatal titkárságán, vagy küldhetők el a fenti e-mail címre. 
A Hírmondó korábbi számai a községi könyvtárban megtalálhatók és helyben olvashatók. A felelős szerkesztő,

a lapban megjelenő politikai tartalmú írásokban a képviselők által leírtakkal (idézetekkel) kapcsolatban semmilyen 
felelősséget nem vállal. Az olvasói leveleket a mondanivaló tiszteletben tartása mellett szükség esetén rövidítjük,

a tartalomért az aláíró tartozik felelősséggel.

október 5-től indult egy rendőrségi előadás sorozat a Községi Könyvtárunkban. minden hónapban más- más témakört beszélünk meg 
közösen. lehet kérdezni illetve az aktuális településünket érintő problémákat boncolgatni. az előadások célja az, hogy a lakosok napra 
készen fel legyenek készülve minden rájuk leselkedő veszélyforrásokra.  az októberi előadónk aubéli Ákos r. százados és Fehér richárd 
Körzeti megbízott volt. az időskorú személyek sérelmére elkövetett bűncselekmények kerültek terítékre. Ebből szeretnénk néhány 
példát ismertetni a lakosság számára.
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MOZAIK
között), ezt követően pedig számlálóbiztosok keresik fel a háztartá-
sokat és végzik az összeírást laptopok és tabletek segítségével 2016. 
október 10. és november 8. között. 
További részletes információk találhatók a KSH honlapján:
www.ksh.hu/mikocenzus2016 cím alatt.

KSH

GYErE tE IS ÉNEKElNI!

A Labdarózsa Kórus szeretettel várja soraiba az énekelni szerető mind-
azon herceghalmi és környező településen élő lányokat, nőket, akik 
szívesen csatlakoznának a kórushoz. Jelentkezni lehet minden kedden 
18 órától az énekkari próbákon Herceghalomban a Kulturális és Egy-
házi Központban.

FElhÍVÁS

A temetőt üzemeltetető Kharoon T.K.SZ. felhívja a temetőlátoga-
tók figyelmét, hogy az 1991-ben, vagy azelőtt megváltott sírhe-
lyek megváltási ideje lejárt. 
Kérjük a lejárt sírhelyek felett rendelkezési joggal bírókat, hogy 
az újra megváltás vagy egyeztetés ügyében keressék fel a temető 
üzemeltetőjét. 
Cím: 2051 Biatorbágy Ország út 21/a 
Telefon:	06-23/311-461	•	Mobil:	36-30/931-5653
A megváltatlan sírhelyeket a temető üzemeltetője jogosult felszá-
molni. 
Szükség esetén – előzetes egyeztetés után a sírhely megváltása 
ügyében házhoz megyünk.  

Szarka Miklós ügyvezető 

FIGYElEm
A Központi Statisztikai Hivatal 2016-ban mikrocenzust (kis népszámlá-
lás) egy mintavételes népesség-összeírást tart. A mikrocenzust a 2015. 
évi X. tv. rendelte el, az adatfelvétel részleteit a 65/2015 (III.25.) számú 
kormányrendelet tartalmazza. Mikrocenzusra 2016. október 1. – no-
vember 8. között kerül sor.
A mikrocenzust törvény rendeli el, a kiválasztott lakásokban lakók 
részvétele kötelező.
Az összeírást az ország 2148 településén mintegy 440 ezer címen 
végezzük el, ez a magyar háztartások 10%-át jelenti. A mikrocenzus 
alapkérdőívei a lakás és a személyi kérdőív, melyekhez kapcsolódnak 
kiegészítő felvételek, úgymint a társadalom rétegződése, az egyes 
foglalkozások presztízse, véleményünk saját jóllétünkről, az egészségi 
problémából fakadó akadályozottság, illetve a nemzetközi vándorlás.
A mikrocenzus adatfelvétele két szakaszban történik, az időszak elején 
interneten keresztül lehet válaszolni a kérdőívekre (2016. október 1–9. 

KÉPVISELŐI FOGADÓÓRA
A Polgármesteri Hivatalban

2016. december 12-én,
hétfőn, 17.00–18.00 között.

Várjuk az
érdeklődőket!
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KATOLIKUSOK, GYERTEK HAZA – AZ ISTEN HÁZÁBA!
a bIa rómaI KatolIKUS PlÉbÁNIa hErCEGhalomI FIlIÁJa

2016 NoVEmbEr haVI SZENtmISÉINEK ÉS lItUrGIKUS ESEmÉNYEINEK IdŐPoNtJaI

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órai kezdettel
„PROHÁSZKA IMASZÖVETSÉG”
Közös Rózsafüzér imádkozás

November 1. kedd 
MINDENSZENTEK ÜNNEPE SZENTMISE 16.00 órától,  
SÍROK MEGÁLDÁSA 17.00 órakor

November 2. szerda 
HALOTTAK NAPJA IGELITURGIA 18.00 órakor

November 5. szombat 
évközi 32. vasárnap Szentmise

November 12. szombat 
évközi 33. vasárnap Szentmise

November 19. szombat 
évközi 34. vasárnap KRISZTUS, A MINDENSÉG KIRÁLYA

November 26. szombat 
ADVENT 1. VASÁRNAP

November 27. vasárnap 
KÖZÖSSÉGI GYERTYAGYÚJTÁS 15.00 órakor – IDŐPONT VÁLTOZHAT!

kÖZÉrDekŰ kÖZLeMÉNY
A 2015. ÉVI PÉNZÜGYI  GAZDÁLkoDÁSUNkróL

•	 Perselyadományaink	 összege	 225.890	 forint	 volt	 –	melyet	 befizettünk	
Biára, a Plébániánk pénztárába. 

•	 Központi	gyűjtés	97.200	forint	volt,	(Kárpátaljára	22.000	forint,	Katolikus	
iskolákra 18.700 forint, Szentföldi keresztényeknek 8.100 forint, Pátyi ka-
tolikus templom építéséhez 10.700 forint.

•	 Péter	 fillérek	 adomány	 7.500	 forint	 katolikus	 missziók	 támogatására	
14.200 forint és Szent Erzsébet Carítatív célokra 16.000 forint melyből 
Szőllősgyula Kárpátaljai települést 6.500 forinttal támogattuk) továbbí-
tottuk Székesfehérvár Püspökség pénztárába. 

•	 Az	 önkéntes	 egyházi	 hozzájárulásból	 (éves	 nettó	 jövedelem	 0,5	 %-a)	
Filiánk 29 családja, mely 60 főt jelent 354.888 forintot, és a zarándok cso-
port (Isonzó-Doberdó) megmarad múzeumi belépők megtakarításából 
közösségi célra 50.000 forintot adományozott. Így 404.888.- forintból 
gazdálkodtunk. 

kiadásaink voltak: 
•	 Egyházi	célra	–	(terítő	textíliák,	albák	mosása,	első	áldozók	imakönyvei,	

rózsafüzérek, édesanyák napi virág, húsvéti barka, zarándoklati koszorúk 
11 helyre, karácsonyfa.) 76.695 forint.

•	 Kiadványok:	(szentképek,	zarándoklati	ismertetők,)	30.665	forint
•	 Kiemelt	célunk	volt	az	Isonzó-Visinti	zarándoklat	emlékzászlójának	–	az	I.	

világháború hősi halottainak emlék megőrzése a Visintini Kápolna és 
Templomunk kegyelet zászlója: 104.910 forint.

•	 Egyéb	kiadásaink	a	hétfő	esti	keresztény	szellemiségű	beszélgetések	al-
kalmai, családi délutáni rendezvények alkalmai: 48.270 forint

•	 Az	iskolánk	IV.	osztályosainak	adott	Szentírások	és	azok	ex-librise	pedig:	
98.483 forintba kerültek. Iskolás gyerekeknek a történelmi vetélkedőn 
elért könyvjutalomra 8.997 forintot fordítottunk, melyet a két tanuló a 
Visintini Kápolnánál kapott meg. 

•	 Egyéb	kegytárgyak:	Szűz	Mária,	Pió	Atya,	Szent	Rita	szobrok	és	kisebb	
ajándékokra gyermeknaptárak. 

•	 Mikulás	 ünnepség,	 Szent	 Erzsébet	 kenyér	 36.382	 forintot	 adtunk	 ki.	
2015. évi maradvány: 486 forint.

Szeretettel és tisztelettel kérjük Filiánk testvéri közösségét, hogy a 2016. évi 
egyházi hozzájárulást rendezni szíveskedjenek – Szentmise, Igeliturgiai al-
kalomkor a sekrestyében, melynek mértéke a jövedelem 0,5 %-a, befizetést 
gyűjti: Miklós Ferencné (Borika). 
A Szentmise szándékok 2.100 forint. Egy-egy Szentmise szándékukkal segí-
tik szeretteik, hozzátartozóik problémáinak enyhítését, ill. elhunyt szerette-
ik lelki üdvét.
Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére! 
Egyházközségünk hitéletéről, kaphat tájékoztatást
a http://www.biaikatolikus.hu, és a  http://www.herceghalom.hu 
községünk honlapján az egyházi hírek között.
Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted is szól!

Szeretettel: Lányi István

MEGNYÍLT!
Örömmel értesítjük minden kedves régi és új ügyfelünket, hogy felújított autó-
szerelő műhelyünkben továbbra is várjuk Önöket! Általános autószerviz, téli au-
tófelkészítés, lakatolás, fényezés, gumiszerelés, autómentéstől kezdve teljes körű 
baleseti kárrendezés ügyintézése mellett tovább bővítettük tevékenységünket és 
megnyitottuk kézi autómosónkat és kozmetikánkat is! Az Önök kényelmét szolgálva 
Herceghalom területén házhoz megyünk autójáért!

Várjuk szeretettel!

aNYaKÖNYVI hÍrEK

Csizmadia Norbert és Schweiger Eszter kislánya , Csizmadia Norina

Kulka András és Varga Tímea kislánya, Kulka míra Kamilla

Szita Antal és Zsámboki Virág kislánya, Szita hanna

Klauz Erzsébet (1925)

IStEN ÉltESSE Őt SoKÁIG! NYUGodJoN bÉKÉbEN!

mEGSZÜlEtEtt ElhUNYt




